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Przed rozpoczęciem sesji, Przewodnicząca Rady Miejskiej – P. Elżbieta Piórkowska 

przekazała głos Z-cy Burmistrza - P. Anecie Kowalewskej.  

Z-ca Burmistrza - P. Aneta Kowalewska przywitała Panią Dyrektor – Alinę Oleksiak oraz 

rodziców dzieci z Zespołu Szkół w Rybienku Leśnym. Następnie podziękowała całej grupie 

za wyremontowanie łazienek w szkole w Rybienku Leśnym. P. Kowalewska poinformowała, 

że Urząd zakupił materiały, natomiast rodzice, w ciągu dwóch tygodni, własnymi siłami te 

łazienki wyremontowali. 
 

Obrady sesji Rady Miejskiej rozpoczęły się o godz. 10.10.  

W posiedzeniu udział wzięło 19 radnych. Dwóch radnych nieobecnych usprawiedliwionych: 

Pan Andrzej Piątek oraz Pan Krzysztof Sobieski. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. 
 

Ad. 1. i 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – P. Elżbieta Piórkowska dokonała otwarcia posiedzenia 

sesji. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał. Następnie przywitała wszystkich obecnych i przedstawiła 

następujący porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie wniosków w sprawie jego zmian. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Przyjęcie protokołu ze zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 25 lutego 2016 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za luty 2016 r. 

7. Zapytania. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Wyszków; 

2) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Leszczydół-Nowiny; 

3) wniesienia aportu do spółki – Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 

w Wyszkowie; 

4) wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu nieruchomości gruntowych, 

stanowiących własność Gminy Wyszków; 

5) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Mazowieckim; 

6) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wyszków w 2016 r.”; 

7) przyznania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków; 

8) przyjęcia Programu Rozwoju Gminy Wyszków na lata 2016 – 2020; 

9) udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Wyszkowie; 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016–2023; 
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11) zmian w budżecie Gminy Wyszków na 2016 rok; 

12) zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej na 2016 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji programu „Wyszkowska Karta Rodziny” za 2015 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej oraz komisji stałych Rady Miejskiej za 

2015 rok. 

11. Sprawozdanie z działalności Świetlicy Socjoterapeutycznej „Słoneczna” za 2015 rok. 

12. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyszkowie za rok 2015. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

na lata 2012-2016. Sprawozdanie za rok 2015. 

14. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015-2017. 

Sprawozdanie za rok 2015. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad. 

W sprawie porządku obrad, Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski zgłosił wniosek, aby 

w punkcie 8.1., wprowadzić projekt uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, 

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony (projekt uchwały omawiany na 

połączonych komisjach Rady Miejskiej), natomiast pozostałe pozycje punktu 8, przesunąć 

o jeden. 

W wyniku głosowania jawnego (głosów za – 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), radni przyjęli 

zmiany w porządku obrad. 
 

Ad. 3. 

Sekretarzem obrad przez aklamację został wybrany P. Waldemar Paradowski. 
 

Ad. 4. 

Do Komisji Uchwał i Wniosków przez aklamację zostali wybrani: 

1. P. Lucyna Sosnowska; 

2. P. Rafał Salwin; 

3. P. Radosław Biernacki. 
 

Ad. 5. 

Protokół z XVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 25 lutego z 2016 r. w wyniku 

głosowania jawnego (głosów za - 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), został przez radnych 

przyjęty. 
 

Ad. 6. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Wyszkowa za luty 2016 r. (załącznik nr 2 do protokołu).  
 

Ad. 7. 

Radny – P. Jan Abramczyk spytał: 

1) Jak przygotowana jest Gmina w związku z wejściem w życie programu 500+? 

2) Dlaczego mieszkańcy ul. I AWP tak niechętnie wyrażają zgodę na przyłączenie się do 

kanalizacji sanitarnej? P. Abramczyk uważa, że powodem tego może być fakt, że na tę 

chwilę, mieszkańcy mają nieszczelne szamba i to bardziej im się opłaca, niż 
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podłączenie do sieci miejskiej. Spytał, czy odpowiednie służby urzędu mogą to jakoś 

skontrolować? 

3) Co planuje Gmina na skwerze przy dworcu, przejętym od PKP? 

Odnośnie pierwszego pytania (program 500+), Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska 

poinformowała, że kadra, lokal i sprzęt są już gotowe. Jutro, od godziny 8ºº, mieszkańcy 

mogą przychodzić z wnioskami. Do końca tylko nie wiadomo, jak zadziała system 

komputerowy oraz kiedy ruszą pierwsze wypłaty. Urząd spodziewa się jutro kolejek, ale jest 

na to przygotowany. Oprócz odpowiednich miejsc, gdzie można zaczekać również 

z dzieckiem, wprowadzono system numerkowy, co powinno usprawnić przyjmowanie 

wniosków.  

Odnośnie drugiego pytania, Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że projekt 

na budowę kanalizacji w ul. I AWP w tym roku nie będzie składany, dlatego że nie zebrano 

minimum chętnych na przyłącza i Gmina nie otrzymałaby umarzalnej pożyczki 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Nie oznacza to, że prace nad tym 

projektem zostaną zakończone. W tym roku, z mieszkańcami ul. I AWP, zostanie 

przeprowadzona debata, aby zaktualizować istniejący projekt oraz uświadomić mieszkańców, 

że dopóki nie zostanie wykonana tam kanalizacja, nie ma możliwości budowy w tym rejonie 

nowych dróg. W pierwszej kolejności musi zostać wykonana cała infrastruktura podziemna, a 

dopiero potem – utwardzanie nawierzchni. Burmistrz poinformował, że jest zainteresowanie 

mieszkańców osiedla Zakręzie w sprawie budowy kanalizacji na ich terenie. Jeżeli 

odpowiednia ilość mieszkańców ul. I AWP nie wyrazi akcesu do przyłączenia się do 

kanalizacji sanitarnej, a taki akces wyrażą mieszkańcy Zakręzia, to w pierwszej kolejności 

kanalizacja zostanie wybudowana właśnie na Zakręziu. 

Odnośnie trzeciego pytania, Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że na 

dzień dzisiejszy, Gmina jest właścicielem budynku dworca i działki pod dworcem, ciągów 

komunikacyjnych, zajezdni oraz parku. Nie jest natomiast właścicielem terenów 

niezabudowanych. Urząd czeka na ogłoszenie przetargu przez PKP na zbycie tych terenów 

i dopiero po ich zakupie, zostanie zagospodarowana cała przestrzeń. Burmistrz dodał, że 

Urząd prowadzi rozmowy z PKP i z PKS, aby na terenie przyszłego dworca, kasy PKP i PKS 

były obok siebie i żeby całością zarządzała Gmina, bądź inna instytucja. Oprócz 

zagospodarowania całego terenu, Urząd planuje uruchomić tam tzw. parking „parkuj i jedź”.  

Radny – P. Rafał Salwin spytał, czy deklaracje, złożone przez mieszkańców ul. I AWP, 

dotyczące przyłączenia się do sieci, będą nadal aktualne, czy mieszkańcy będą musieli je 

składać od nowa? 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że zostanie to ustalone i urząd będzie 

w kontakcie z mieszkańcami. Jeżeli na złożonych deklaracjach nie ma daty, to 

najprawdopodobniej będą one ważne. 

Przewodniczący Osiedla Nr 7 - P. Wojciech Chodkowski zwrócił uwagę na kilkuletnie 

graffiti, znajdujące się na budynkach pawilonu na ul. Daszyńskiego, bibliotece, stacjach trafo, 

murach, słupach. Uważa, że osoby, które ponoszą koszty w związku z usuwaniem tych 

graffiti, powinny otrzymywać jakąś rekompensatę, np. w podatku od nieruchomości. Zwrócił 

się z prośbą, aby sprawie dotyczącej graffiti, nadać wreszcie odpowiednią rangę, a Straż 

Miejską zdopingować do łapania grafficiarzy, bo jest to zadanie realne do wykonania.  
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Sołtys Rybienka Nowego – P. Paweł Turek poinformował, że do Urzędu Miejskiego został 

złożony wniosek, podpisany przez 258 mieszkańców, dotyczący budowy ul. Dobrej (od ronda 

przy Kościele Św. Rodziny do ul. Handlowej). Mimo tego, że na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych Rady Miejskiej, nie został on pozytywnie zaakceptowany przez radnych, to 

poprosił o uwzględnienie tego wniosku przy następnym podziale środków finansowych. 

Nadmienił, że budowa obejmowałaby odcinek o długości 250 mb i służyłaby mieszkańcom 

ok. 200 posesji. Dodał, że ulicą tą jeżdżą również mieszkańcy ul. Serockiej oraz mieszkańcy 

sąsiadujących wiosek. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że na tę ulicę nie ma jeszcze ani 

wykonanego projektu technicznego, ani kosztorysu, więc nawet nie wiadomo ile środków 

zarezerwować na tę inwestycję. Projekt ma być wykonany do końca czerwca br. i dopiero 

wtedy będzie można podejmować dalsze decyzje w tej sprawie. Burmistrz zaznaczył, że na 

tym osiedlu, co roku, realizowane są jakieś inwestycje. Teraz np. wykonywany jest II etap 

budowy ul. Handlowej.  

Radny – P. Jan Abramczyk poinformował, że wniosek w sprawie budowy ul. Dobrej 

w Rybienku Nowym, wpłynął również do Komisji Finansów i Gospodarki. Będzie on 

rozpatrywany i omawiany na najbliższym posiedzeniu Komisji. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że wpłynęła do niego prośba od mieszkańca 

Rybienka Leśnego, dotycząca interwencji w sprawie spalania odpadów biodegradowalnych. 

Z informacji tego mieszkańca wynika, że złożył on skargę na Straż Miejską, która nie 

egzekwuje postanowień Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie właśnie 

w zakresie spalania odpadów (trawy, liści, gałęzi). Skarżący informuje, że spalanie odpadów 

w Rybienku Leśnym jest nagminne, mimo tego że obowiązujące przepisy, zarówno ustawa 

jak i Regulamin, zabraniają tego robić. Zgodnie z przepisami, odpady biodegradowalne mogą 

być kompostowane lub oddawane do selektywnej zbiórki odpadów. Skarżący swoje działania 

uzasadnia tym, że spalanie powyższych odpadów powoduje wydzielanie do powietrza 

niebezpiecznych benzopirenów, co jest szkodliwe dla zdrowia. Mieszkaniec Rybienka prosi 

o większą egzekwowalność przepisów zawartych w Regulaminie, a mianowicie karanie 

winnych mandatami. 

Komendant Straży Miejskiej – P. Mirosław Wysocki poinformował, że pismo w tej 

sprawie wpłynęło również do Straży Miejskiej. Jest to pismo od mieszkańca z Warszawy, 

który ma działkę w Rybienku Leśnym. Straż nie jest bezczynna w tej sprawie. 

Przeprowadzono kilka interwencji i pouczono osoby, które łamią przepisy. Jeżeli pouczenia 

nie poskutkują, następnym krokiem będą mandaty. P. Wysocki dodał, że sprawa Pana 

z Rybienka Leśnego jest skomplikowana, ponieważ jej podłożem są konflikty sąsiedzkie.  

Radny – P. Jan Abramczyk uważa, że skoro w Rybienku Leśnym jest radny – Pan Czesław 

Lach, to właśnie Pan radny powinien przybliżyć wszystkim tę sprawę. P. Abramczyk jest 

trochę zdziwiony, że skarga została skierowana do radnego z innego okręgu, a nie do tego, 

który na stałe zamieszkuje na tym terenie. 

Radny – P. Czesław Lach poinformował, że temat spalania odpadów znany jest w Rybienku 

od kilku lat i jak dotąd, było na to przyzwolenie przynajmniej części mieszkańców. Sprawa 

Pana, który interweniował u radnego P. Adama Szczerby jest mu znana. Uważa, że skarżący 

jest osobą bardzo roszczeniową i skonfliktowaną z wszystkimi sąsiadami. P. Lach 
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poinformował, że w tym roku nie było jeszcze żadnych skarg na spalanie odpadów 

w Rybienku Leśnym.  

Radny – P. Adam Szczerba uważa, że stwierdzenie, że Pan, występujący z pismem jest 

nieugodowy, nie może być przeszkodą w egzekwowaniu przepisów prawa. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski uważa, że trzeba rozmawiać z mieszkańcami 

i uświadamiać ich, że palenie odpadów biodegradowalnych jest bardzo szkodliwe. Można te 

odpady kompostować, bądź wywozić za darmo do punktu selektywnej zbiórki odpadów. 

Radny – P. Piotr Turek, w związku z rozpoczęciem sezonu rowerowego, zaproponował, aby 

przeprowadzić wspólną akcję (urząd, prasa), informującą mieszkańców, gdzie na terenie 

Gminy i Powiatu znajdują się ścieżki rowerowe oraz jak niebezpiecznie jest jeździć po ulicy, 

jeżeli znajduje się przy niej ścieżka rowerowa. Uważa, że taka akcja na pewno bardzo 

podniesie bezpieczeństwo na drogach.  

Przewodniczący Osiedla Nr 3 – P. Jerzy Prusinowski uważa, że taką akcję należy również 

skierować do pieszych, którzy chodzą po ścieżkach rowerowych i stwarzają zagrożenie i dla 

siebie i dla rowerzystów. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – P. Elżbieta Piórkowska przekazała prowadzenie sesji 

Wiceprzewodniczącej Rady – P. Danucie Kukwa. 

P. Piórkowska spytała, ilu 6-latków pójdzie do przedszkola, a ilu do I klasy szkoły 

podstawowej? Co z przedszkolakami, a zwłaszcza z brakiem miejsc dla 3-latków? Jak 

przebiegła rekrutacja do szkół i do przedszkoli? 

Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska poinformowała, że dziś mija termin, kiedy rodzice 

muszą podjąć decyzję, czy posłać dziecko do przedszkola czy do szkoły. W związku z tym, że 

rekrutacja trwa do dziś, do godz. 16ºº, to dopiero po jej zakończeniu będą znane dokładne 

liczby. Szacunkowo, z deklaracji rodziców można powiedzieć, że jest 113 pierwszaków, 

w tym połowa, to dzieci odroczone. Nowych dzieci sześcioletnich, tych które wychodzą 

z przedszkola, jest 30. Zaledwie 30 sześcioletnich dzieci w całej Gminie pójdzie do I klasy. 

Pozostałe dzieci, to są dzieci, które powtórzą I klasę. I klasy zostaną utworzone we 

wszystkich szkołach, ale będą to klasy bardzo mało liczebne. Za mało natomiast będzie 

miejsc w przedszkolach dla 3-latków. Wygospodarowano takie dodatkowe miejsca 

w „Słoneczku” oraz w Przedszkolu Nr 1 i Nr 7. Urząd zrobił wszystko, co tylko było 

możliwe, ale na wiele rzeczy po prostu nie ma wpływu. Są to konsekwencje reformy systemu 

oświaty. P. Aneta Kowalewska zapewniła, że nauczyciele nie będą zwalniani, ale 5-6 

nauczycielom nie zostaną przedłużone umowy. Trzeba również liczyć się z tym, że 

w przyszłym roku, gminna oświata może mieć problem finansowy. 

Wiceprzewodnicząca Rady – P. Danuta Kukwa przekazała prowadzenie sesji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – P. Elżbiecie Piórkowskiej. 

Przewodniczący Osiedla Nr 3 – P. Jerzy Prusinowski spytał, jakie kryteria są ważne, aby 

przyjąć 3-letnie dziecko do przedszkola? 

Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska poinformowała, że jest cały szereg kryteriów, 

ściśle określonych w regulaminie. 

Radny – P. Piotr Turek spytał, kiedy wpłyną środki ze sprzedaży Przedszkola „Słoneczko”? 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że pieniądze wpłyną w ciągu miesiąca 

od dnia licytacji, ale zaznaczył, że środki te przeznaczone są na budowę nowego przedszkola 

przy ul. Meliorantów. 
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Ad. 8 

1) P. Iwona Kozon – Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, 

wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Poinformowała, że na dzień dzisiejszy obowiązuje w tej sprawie uchwała z 2011 roku, która 

już raz była nowelizowana. W związku z tym, aby nie wprowadzać już następnych zmian, 

proponuje się podjąć nową uchwałę i dostosować w niej przepisy do aktualnie 

obowiązujących. P. Kozon poinformowała, że wprowadzone zmiany, to:  

1) zmiana tytułu uchwały, gdzie w obecnej uchwale usunięto słowo „użyczania”; 

2) usunięcie zapisów, dot. wyrażenia zgody przez Radę Miejską na użyczenie gruntu 

(jest to kompetencja Burmistrza); 

3) dodanie w § 10 punktu 4, który pozwala na sprzedaż użytkowania wieczystego na 

rzecz użytkownika wieczystego bez zgody Rady Miejskiej;  

4) odstąpienie od trybu przetargowego dla najemców i dzierżawców nieruchomości na 

rzecz zarządców sieci w celu wykonania infrastruktury technicznej zgodnie z art. 143 

ust. 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami; 

5) upoważnienie Burmistrza do wydzierżawiania nieruchomości gminnych na czas 

nieoznaczony, w przypadku, kiedy dzierżawa dotyczy wykonania infrastruktury 

technicznej. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska zwróciła się z zapytaniem do Pana 

mecenasa, czy Komisja Uchwał i Wniosków musi czytać cały projekt uchwały, czy wystarczy 

tylko tytuł uchwały? 

Pan mecenas poinformował, że jeżeli Rada wyrazi zgodę, żeby nie odczytywać treści 

projektu uchwały, to nie ma takiej potrzeby. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska poddała pod głosowanie wniosek 

dotyczący odczytywania tylko samego tytułu projektu uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), 

pozytywnie zaopiniowali powyższy wniosek. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/189/16 w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania, wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 
 

2) P. Iwona Kozon – Naczelnik Wydziału Zagospodarowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Wyszków. Poinformowała, że proponuje 

się nadanie nazwy „Lazurowa” ulicy będącej własnością prywatną, do której uzyskano 

pisemną zgodę właścicieli gruntu. Proponowana nazwa została pozytywnie zaopiniowana 

przez Komisję Promocji i Kultury oraz przeszła wszystkie wymagane procedury. 
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Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/190/16 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

położonej w miejscowości Wyszków.  
 

3) P. Iwona Kozon przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej położonej w miejscowości Leszczydół-Nowiny. Poinformowała, że proponuje 

się nadanie nazwy „Urocza” ulicy będącej własnością Gminy Wyszków, położonej 

w miejscowości Leszczydół-Nowiny. Proponowana nazwa została pozytywnie zaopiniowana 

przez Komisję Promocji i Kultury oraz przeszła wszystkie wymagane procedury. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/191/16 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej 

położonej w miejscowości Leszczydół-Nowiny. 
 

4) P. Iwona Kozon przedstawiła projekt uchwały w sprawie wniesienia aportu do spółki – 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wyszkowie. Poinformowała, że 

z działki przekazanej PWiK w 2015 roku, zostanie wyłączona część działki i sprzedana na 

poszerzenie sąsiedniej nieruchomości. Powierzchnia nieruchomości, która zostanie wniesiona 

aportem do spółki, wynosi 2001m², a jej wartość, wyceniona przez rzeczoznawcę 

majątkowego, to 378.000 zł. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/192/16 w sprawie wniesienia aportu do spółki – 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wyszkowie. 
 

5) P. Iwona Kozon przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w trybie przetargu nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy 

Wyszków. Poinformowała, że sprzedaż dotyczy sześciu nieruchomości, położonych 

w Wyszkowie, przy ul. 3 Maja (między WODBUD-em a pałacem). Działki przeznaczone są 

pod zabudowę jednorodzinną, zieleń oraz pod usługi sportu i rekreacji. Średnia wartość za m² 

wynosi ok. 160 zł. W rozbiciu na poszczególne działki, ceny oszacowane przez rzeczoznawcę 

majątkowego wynoszą: działka 2601/51 – 241.100 zł; działka 2601/52 – 226.500 zł; działka 

2601/53 – 414.000 zł; działka 2601/54 – 227.600 zł; działka 2601/55 – 211.000 zł; działka 

2601/56 – 356.200 zł. P. Kozon dodała, że w projekcie uchwały, na wniosek, który padł na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych, w § 1 zostały dopisane słowa „każdej z”, wobec 
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czego ostatnie zdanie w tym § brzmi: „Wartość każdej z nieruchomości ustalona przez 

rzeczoznawcę majątkowego przekracza 150.000 zł”. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/193/16 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

przetargu nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Wyszków. 
 

6) P. Barbara Prus – Główny Specjalista w Wydziale Inwestycji przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem 

Mazowieckim. Poinformowała, że porozumienie dotyczy przejęcia do wykonania zadania 

pod nazwą „Budowa jezdni serwisowych wzdłuż ul. Pułtuskiej w Wyszkowie (na odcinku od 

ronda ppłk Witolda Szaniawskiego do wysokości działki nr 1249/26)”. Porozumienie to 

określi zakres, zasady i terminy przekazania środków finansowych na realizację zadań oraz 

sposób ich rozliczania.  

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/194/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Województwem Mazowieckim. 
 

7) P. Michał Szewczyk – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa 

i Rolnictwa przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wyszków w 2016 r.” Poinformował, że zgodnie z przepisami, powyższy Program 

przyjmowany jest w każdym roku. W roku 2016 Program został rozszerzony o punkt, 

dotyczący udzielania zwierzęciu niezbędnej pomocy lekarsko-weterynaryjnej w miejscu 

nieszczęśliwego zdarzenia, np. w wyniku zdarzenia drogowego. Również po raz pierwszy 

w tym roku, została wprowadzona do Programu sterylizacja i kastracja wolno żyjących 

kotów. 

Sołtys Krąg Nowych – P. Mirosław Piątek zasugerował, że może warto wprowadzić na 

terenie Gminy podatek od zwierząt domowych. Uważa, że taki podatek ograniczyłby 

wyrzucanie zwierząt na ulicę. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 18 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/195/16 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wyszków w 2016 r.” 
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8) P. Michał Szewczyk – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa 

i Rolnictwa przedstawił projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Poinformował, że projekt 

powyższej uchwały dotyczy przyznania dotacji w wysokości 100.000 zł na remont Kościoła 

w Rybienku Leśnym. Przedstawiony projekt omawiany był na dwóch poprzednich 

posiedzeniach komisji stałych Rady Miejskiej. W międzyczasie, wnioskodawca wycofał 

wcześniejszy wniosek, w którym ubiegał się o dotację w wysokości 200.000 zł na wymianę 

pokrycia dachowego na gont drewniany oraz na wymianę instalacji elektrycznej i złożył nowy 

wniosek na dotację w wysokości 100.000 zł, ale tylko na wymianę pokrycia dachowego.  

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Sołtys Kamieńczyka – P. Marek Curuł wyraził nadzieję, że radni pamiętają również 

o innych zabytkach i pomnikach znajdujących się na terenie Gminy (np. Pomnik Powstańców 

z 1963 roku). Uważa, że warto byłoby opracować kompleksowy plan remontu wszystkich 

zabytków, znajdujących się na terenie całej Gminy.  

Radny – P. Wojciech Rojek popiera wniosek P. Curuła, ale przypomina, że zgodnie 

z obowiązującą uchwałą, żeby otrzymać dofinansowanie na remont zabytku, trzeba złożyć 

odpowiedni wniosek. P. Rojek zobowiązał się, że do przyszłego budżetu, sam złoży wniosek, 

(pod warunkiem, że będzie spełniał wszystkie wymogi) w sprawie remontu Pomnika 

Powstańców z 1963 roku.  

Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska poinformowała, że bieżącą opieką nad pomnikami 

zajmują się szkoły. Każda z nich ma pod opieką swój przyporządkowany pomnik i jeżeli 

okaże się, że Pomnik Powstańców z 1863 roku nie ma swojego opiekuna, to zostanie to 

zmienione. 

Radny – P. Sławomir Wróbel zauważył, że na poprzedniej sesji, kiedy Proboszcz 

z Rybienka Leśnego dowiedział się, że otrzyma nie 200.000, ale 100.000 zł dotacji, nie był 

zbyt zadowolony. P. Wróbel poinformował, że trochę go to zmartwiło, ponieważ 

z posiadanych informacji wie, że np. zabytkowy Kościół w Barcicach otrzymał zgodę na 

wymianę pokrycia dachowego na blachę, co jest dużo tańsze niż wymiana na gont drewniany. 

P. Wróbel uważa, że tak duże koszty samego dachu, mogą spowodować, że Parafia 

w Rybienku Leśnym, co roku będzie ubiegała się o następne dotacje.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 17 przeciw – 0, wstrzym. się – 2), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/196/16 w sprawie przyznania dotacji na prace 

konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 

9) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Rozwoju Gminy Wyszków na lata 2016 – 2020 (załącznik nr 3 do protokołu). 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Radny – P. Jan Abramczyk w imieniu wszystkich radnych, podziękował całej Komisji za 

opracowanie powyższego Programu. Uważa, że do słabszych stron Programu, którymi trzeba 

się zająć w pierwszej kolejności należą: 
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 niewystarczająca ilość mieszkań socjalnych i komunalnych; 

 znaczne zanieczyszczenie powietrza w mieście. 

Wg P. Abramczyka, mocne strony Programu, to: 

 ustabilizowany budżet; 

 sprawne zarządzanie i administrowanie Gminą. 

Radny – P. Adam Szczerba zgłosił do Programu następujące uwagi: 

 w analizie SWOT, w mocnych stronach, jest zapisany „dostęp do infrastruktury 

kolejowej”. P. Szczerba ma wątpliwości, czy ten zapis nie powinien być w słabych 

stronach, ponieważ Wyszków nie posiada bezpośredniego połączenia z Warszawą; 

 w słabych stronach jest zapis „znaczne zanieczyszczenie powietrza w mieście”. Zapis 

„znaczny” będzie oceniany, jako zanieczyszczenie przekraczające dopuszczalne 

normy. Uważa, że taki zapis może przynieść ujemne skutki dla miasta, ponieważ może 

to stanowić problem dla potencjalnych inwestorów; 

 w analizie SWOT, w obszarze - szanse, zapisana jest budowa obwodnicy Wyszkowa, 

która rozwiąże problemy układu komunikacyjnego i wpłynie na poprawę wizerunku 

Wyszkowa (miasto przestanie być postrzegane, jako „miejsce częstych korków”). 

P. Szczerba uważa, że zapis w nawiasie powinien zostać usunięty, ponieważ budowa 

obwodnicy śródmiejskiej na pewno rozładuje ruch, ale korków całkowicie nie 

zlikwiduje. Częściowo i w pewnym stopniu, przesunie je w inne miejsce; 

 w obszarze – wizja, w zapisie „miasto jest przestrzennie uporządkowane, czyste, 

zielone z wyeksponowanym zabytkowym parkiem Wazów” wystąpiło gramatyczne 

niedoprecyzowanie. Aby współgrało z wcześniejszymi zapisami i mieściło się 

znaczeniu „wizji”, powinno zostać usunięte słowo „jest”; 

 w kierunkach działań, brakuje lobbowania na rzecz bezpośredniego połączenia 

kolejowego z Warszawą; 

 brak zapisów nt. wspierania inwestycji w obszarze nowych technologii; 

 w punkcie 3.3 „Rozwój infrastruktury z zakresu: szkolnictwa, kultury, sportu 

i rekreacji”, w zdaniu „ Z analiz demograficznych wynika, że w zakresie szkolnictwa 

nie jest ma potrzeby budowy nowych placówek oświatowych natomiast istniejąca sieć 

wymaga racjonalizacji” powinno się usunąć słowo „jest” oraz zastanowić się, czy 

istniejąca sieć placówek oświatowych na pewno wymaga racjonalizacji. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski odnosząc się do racjonalizacji placówek 

oświatowych, poinformował, że taki zapis został wprowadzony, ponieważ urząd zakłada 

zdarzenia przyszłe i niepewne. Jak wiadomo, system oświaty w kraju cały czas się reformuje i 

np. nie wiadomo czy dalej będą gimnazja, czy ich nie będzie. Poza tym racjonalizacja nie 

oznacza tylko likwidacji. Może również oznaczać konieczność rozbudowy niektórych szkół. 

Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski w odniesieniu do „znacznego zanieczyszczenia 

środowiska”, poinformował, że jest to świadomy zapis, po to, aby łatwiej było występować 

o środki z gospodarki niskoemisyjnej. Co do obwodnicy, celowo nie jest zapisane, że dotyczy 

to tylko obwodnicy śródmiejskiej, po to, aby nie zawężać tego zakresu. Mogą tam być 

również dwie obwodnice. Co do obszaru – „wizja”, zapisy dotyczące zieleni i gospodarki, 

stwierdzające, że w tym obszarze jest dobrze, są jak najbardziej zasadne, ponieważ nie znaczy 

to, że za kilka lat nie może być tam jeszcze lepiej. Natomiast w sprawie połączenia 
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kolejowego z Warszawą, Skarbnik poinformował, że nie ma bezpośredniego, 

bezprzesiadkowego pasażerskiego połączenia z Warszawą, więc jeżeli radni przegłosują taki 

wniosek, to można go dopisać do Programu w obszarze SWOT – słabe strony. Skarbnik 

dodał, że gdyby wszystkie te uwagi zostały przedstawione na wspólnym posiedzeniu komisji 

stałych, to można byłoby je przeanalizować i ewentualnie już wcześniej uwzględnić 

w Programie. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że do posiedzenia komisji, nie był w stanie 

zapoznać się dokładnie z przedstawionym materiałem. Do zgłoszonych wcześniej uwag, 

P. A. Szczerba zgłosił jeszcze jedną. Poinformował, że w obszarze – „wizja”, znajduje się 

zapis: „nastąpią przeobrażenia w sektorze rolnym i na obszarach wiejskich, powodujące 

wyraźne zmniejszenie się udziału rolnictwa w dochodach ludności oraz systematyczną 

specjalizację produkcji rolnej zdecydowanie odchodzącej od rolnictwa wielobranżowego 

i rozdrobnionego”. P Szczerba nie do końca jest przekonany, czy ten zapis powinien znaleźć 

się w Programie. Jeżeli jednak powinien, to proponuje wykreślić słowa: „w sektorze rolnym 

i”. Zaproponował również, aby w kolejnym zdaniu: „gmina będzie wspierać rozwój 

zaawansowanej gospodarki rynkowej,…”, proponuje aby słowa: „gmina będzie wspierać”, 

zastąpić słowami „gmina wspierająca”. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska w związku ze znaczną ilością uwag, którą 

zgłosił P. Adam Szczerba ogłosiła 20 minut przerwy, w celu właściwego zredagowania 

wniosku. 

Po przerwie, o godz. 12³° P. E. Piórkowska wznowiła posiedzenie sesji i poddała pod 

głosowanie następujące wnioski, zgłoszone przez P. Adama Szczerbę: 

Wniosek 1: 

Punkt 2.2. 

W tabeli SŁABE STRONY dodać: 

 „brak bezprzesiadkowego kolejowego pasażerskiego połączenia z Warszawą”. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 15 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

powyższy wniosek. 

Wniosek 2: 

Punkt 3.1. 

W ramach szczegółowego opisu Wizji, nanieść następujące zmiany: 

 „miasto jest przestrzennie uporządkowane, czyste, zielone w wyeksponowanym 

zabytkowym parkiem Wazów”; 

usunąć wyraz „jest”. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 2 przeciw – 10, wstrzym. się – 4), 

odrzucili powyższy wniosek. 

Wniosek 3: 

Punkt 3.1. 

W ramach szczegółowego opisu Wizji nanieść następujące zmiany: 

 „nastąpią przeobrażenia w sektorze rolnym i na obszarach wiejskich, powodujące 

wyraźne zmniejszenie się udziału rolnictwa w dochodach ludności oraz systematyczną 

specjalizację produkcji rolnej zdecydowanie odchodzącej od rolnictwa 

wielobranżowego i rozdrobnionego”; 

usunąć sformułowanie „w sektorze rolnym i”. 
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Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 3 przeciw – 6, wstrzym. się – 7), odrzucili 

powyższy wniosek. 

Wniosek 4: 

Punkt 3.1. 

W ramach szczegółowego opisu Wizji nanieść następujące zmiany: 

 „gmina będzie wspierać rozwój zaawansowanej gospodarki rynkowej, w tym 

gospodarki opartej na wiedzy i rozwoju społeczeństwa informacyjnego”; 

usunąć słowo „będzie” i sformułować zapis „gmina wspierająca rozwój”. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 3 przeciw – 8, wstrzym. się – 5), odrzucili 

powyższy wniosek. 

Wniosek 5: 

Punkt 3.4. 

W obszarze „1. Rozwój gospodarczy i podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej” dodać 

podpunkt 1.9. 

„1.9. Poprawa bezpośredniego połączenia kolejowego z Warszawą 

 W ramach dostępnych możliwości podjęcie działań zmierzających do poprawy warunków 

połączenia kolejowego z Warszawą, w szczególności kontakt z podmiotami zarządzającymi 

infrastrukturą i połączeniami kolejowymi oraz lobbowanie na rzecz utworzenia 

bezprzesiadkowego kolejowego połączenia pasażerskiego”. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 16 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

powyższy wniosek. 

Wniosek 6: 

Punkt 3.4. 

W Obszarze „3. Rozwój społeczny i poprawa jakości życia mieszkańców” w podpunkcie 3.3. 

w zdaniu „Z analiz demograficznych wynika, że w zakresie szkolnictwa nie jest ma potrzeby 

budowy nowych placówek oświatowych natomiast istniejąca sieć wymaga racjonalizacji”, 

usunąć słowo „jest”. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 14 przeciw – 0, wstrzym. się – 2), przyjęli 

powyższy wniosek. 

Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski poinformował, że w treści Programu, w kilku 

miejscach, został poprawiony błędny zapis „SWAT” na poprawny „SWOT”. Na pierwszej 

stronie załącznika do uchwały, został również poprawiony rok (z 2015 na 2016).  

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że urząd generalnie mocno konsultuje 

dokumenty niższego szczebla, zarówno te strategiczne jak i te wykonawcze. Coraz więcej 

konsultacji wymagają również przepisy prawne, ale również sporo konsultacji urząd 

przeprowadza sam z siebie. Z przeprowadzonych obserwacji wynika, że ludziom łatwiej jest 

wyrazić swoje opinie w stosunku do konkretnych propozycji, np. budowy drogi niż do 

dokumentu ogólnego, w dodatku rozpisującego scenariusze na przyszłość. Ambicją zespołu  

tworzącego Program Rozwoju Gminy Wyszków, było zebranie konkretnych działań w 

maksymalnie 50 stronach, a nie utworzenie dokumentu liczącego kilkaset stron. Zaletą tego 

dokumentu jest to, że był on tworzony przez pracowników i mieszkańców Gminy, a nie przez 

firmę zewnętrzną, która ma stały schemat i zmienia tylko nazwy miejscowości. Podziękował 

całemu zespołowi za wykonaną pracę. 
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Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska poinformowała, że zgodnie 

z przeprowadzonym wcześniej głosowaniem, projekt uchwały został poprawiony o trzy 

przyjęte przez radnych poprawki. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 16 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/197/16 w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Gminy 

Wyszków na lata 2016 – 2020. 
 

10) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Wyszkowie. Poinformował, że w budżecie na 2016 rok, w wydatkach, została 

zapisana dotacja na zadanie: „Remont i modernizacja Oddziału Anestezjologii i Intensywnej 

Terapii w SP ZOZ w Wyszkowie” w wysokości 465.000 zł. Jest to pokłosie umowy 

intencyjnej, którą zawarł Burmistrz z Dyrekcją Szpitala, gdzie Gmina Wyszków zobowiązała 

się do wspierania Szpitala proporcjonalnie do ilości mieszkańców. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 16 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/198/16 w sprawie udzielenia dotacji Samodzielnemu 

Publicznemu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wyszkowie. 
 

11, 12) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawiając projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2023 

oraz projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyszków na 2016 rok 

poinformował, że w stosunku do materiałów, które radni otrzymali oraz w stosunku do tego, 

co było omawiane na wspólnej komisji, w zakresie tytułów i kwot nie zaszły żadne zmiany. 

Nastąpiła natomiast korekta w treści uchwały w sprawie zmian w budżecie, ponieważ nie 

wszystkie wydatki inwestycyjne okazały się wydatkami inwestycyjnymi. Nie ma to jednak 

wpływu na ogólne kwoty, zapisane w projekcie uchwały. Następnie Skarbnik poinformował, 

że najważniejsze zmiany to: 

1. w dochodach: 

1) dotacja od Powiatu na letnie utrzymanie dróg powiatowych   98.750 zł; 

2) dotacja unijna na budowę drogi Łosinno  

(inwestycja zrealizowana w 2009/2010)           1.262.885 zł; 

3) dotacja na budowę ul. Stefana Okrzei („schetynówka”)         1.903.566 zł; 

4) sprzedaż mienia                  457.052 zł; 

2. w wydatkach: 

1) letnie utrzymanie dróg powiatowych      98.750 zł; 

2) budowa drogi Tumanek – Fidest (po przetargu)             950.000 zł; 

3) budowa ul. Bohaterów Armii Krajowej (projekt) – inwestycja 

 wprowadzona zamiast budowy ul. Na Skarpie    15.000 zł; 

4) budowa ul. Kasztanowej i Złotych Kłosów (po przetargu)            700.000 zł; 

5) budowa ul. Stefana Okrzei (zwiększenie o dotację –schetynówka)        1.903.566 zł; 
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6) zagospodarowanie Placu Wyzwolenia – etap II (dokumentacja)              20.000 zł; 

7) zwrot dotacji do Gminy Rząśnik (za budowę drogi Łosinno)            231.496 zł; 

8) zmniejszenie gwarancji i poręczeń             -426.558 zł; 

9) utwardzenie ciągów komunikacyjnych na terenie Zespołu Szkół 

 w Rybienku Leśnym (dokumentacja)        7.000 zł; 

10) remont w OPS w dziale świadczeń rodzinnych    10.000 zł; 

11) budowa placu zabaw na osiedlu Zakręzie – etap II    70.000 zł; 

12) modernizacja targowiska miejskiego        8.000 zł; 

13) termomodernizacja biblioteki miejskiej     50.000 zł; 

14) dotacja na konserwację zabytkowego Kościoła w Rybienku Leśnym         100.000 zł. 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianych uchwał: 

Radny - P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej w stosunku do obu omawianych uchwał. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2023. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 15 przeciw – 0, wstrzym. się – 1), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/199/16 zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2023. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Wyszków na 2016 rok. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 14 przeciw – 0, wstrzym. się – 2), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/200/16 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyszków na 

2016 rok. 
 

13) Następny projekt uchwały, dotyczący zatwierdzenia Planów pracy komisji stałych 

Rady Miejskiej na 2016 rok przedstawili Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

P. Lucyna Sosnowska – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Gospodarki 

poinformowała, że najważniejsze zadania Komisji w 2016 roku to:  

 opracowanie planu pracy Komisji na 2016 r.; 

 sprawozdanie z pracy Komisji za 2015 r; 

 ocena wykonania budżetu za 2015 r.: 
 

 informacja Naczelnika Wydziału Inwestycji w sprawie przygotowania dokumentacji oraz 

przetargów związanych z inwestycjami zaplanowanymi w budżecie Gminy na 2016 r.; 

 analiza oraz dyskusja nad złożonymi projektami w celu pozyskania dofinansowania ze 

środków zewnętrznych z wyszczególnieniem tych inwestycji i założeniem wielkości 

otrzymanych dotacji; 

 ocena stanu dróg oraz ciągów pieszo-jezdnych z uwzględnieniem terenów wiejskich – 

Komisja wyjazdowa; 

 informacja o zasobach majątkowych Gminy (grunty) oraz wartość ich sprzedaży w 2015 r.; 

 analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 r.; 

 analiza i ocena potrzeb Ośrodka Pomocy Społecznej w zakresie: 

 ocena realizacji wybranych inwestycji pod względem jakości wykonania oraz zgodności 

dotrzymania terminów umownych – Komisja wyjazdowa; 

 analiza i opiniowanie bieżących projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyszkowie. 
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 analiza wpływu podatków od środków transportowych i podatku od nieruchomości za 

I półrocze 2016 r; 

 ocena pracy Straży Miejskiej ze szczególnym uwzględnieniem likwidacji dzikich wysypisk 

i porządku na terenie miasta i gminy (sprawdzenie ile podmiotów na skutek interwencji 

Straży Miejskiej podpisało umowy na odbiór nieczystości) – Komisja wyjazdowa; 

 praca w zespołach roboczych przy udziale sołtysów oraz osób zainteresowanych pracami 

nad projektem budżetu na 2017 rok; 

P. Jan Hryniewicz – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

poinformował, że najważniejsze zadania Komisji w 2016 roku to:  

 opracowanie planu pracy Komisji na 2016 rok; 

 przyjęcie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej; 

 przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

oraz Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

 wstępna analiza rekrutacji do przedszkoli; 

 spotkanie z Prezesem związku Nauczycielstwa Polskiego i Przewodniczącym 

Międzyzakładowej Organizacji Związkowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty 

i Wychowania w Wyszkowie; 

 zapoznanie się z wynikami przyjęć do klas pierwszych szkół podstawowych rekrutacji do 

przedszkoli; 

 Komisja wyjazdowa do Świetlicy Socjoterapeutycznej „Słoneczna”; 

 informacja o przygotowanej ofercie letniego wypoczynku przez szkoły, bibliotekę, 

WOSiR, WOK „Hutnik” oraz OPS; 

 przygotowania do wakacyjnych remontów szkół i przedszkoli; 

 informacja z wakacyjnych remontów szkół i przedszkoli; 

 informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Wyszków za rok szkolny 

2015/2016; 

 zapoznanie się z wynikami sprawdzianu klas VI i egzaminu gimnazjalnego; 

 Komisja wyjazdowa do Gimnazjum Nr 2; 

 prace nad budżetem Gminy Wyszków na rok 2017; 

 analiza bieżących projektów uchwał Rady Miejskiej. 

P. Wojciech Rojek – Przewodniczący Komisji Promocji i Kultury poinformował, że 

najważniejsze zadania Komisji w 2016 roku to:  

 ustalenie planu pracy komisji na 2016 rok; 

 informacja Wydziału Promocji, Kultury i Sportu na temat imprez organizowanych przez 

Gminę Wyszków; 

 spotkanie z dyrektorem Wyszkowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w celu przedstawienia 

i omówienia planu pracy na 2016 rok; 

 informacja dyrektorów – WOSiR  i Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej na temat oferty 

wakacyjnej imprez dla dzieci i młodzieży; 

 spotkanie z Komendantem Straży Miejskiej na temat bezpieczeństwa oraz porządku 

publicznego, ładu i czystości w Gminie Wyszków; 
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 informacja Wydziału Promocji, Kultury i Sportu z realizacji imprez organizowanych przez 

Wydział w I półroczu 2016 roku; 

 podsumowanie prac Komisji za I półrocze 2016 roku; 

 informacja Dyrektora Wyszkowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji na temat realizacji 

imprez organizowanych przez WOSiR w pierwszych trzech kwartałach 2016 roku –

zapoznanie się wykonaniem kalendarza imprez organizowanych przez Wydział Promocji, 

Kultury i Sportu w 2016 roku; 

 opracowanie planu pracy Komisji na 2017 rok; 

 ocena i opiniowanie bieżących projektów uchwał Rady Miejskiej. 

P. Sławomir Wróbel – Przewodniczący Komisji Rozwoju Miasta i Wsi oraz 

Pozyskiwania Środków Zewnętrznych poinformował, że najważniejsze zadania Komisji 

w 2016 roku to: 

 opracowanie planu pracy Komisji na 2016 r.; 

 omówienie regulaminu i zasad utrzymania zwierząt gospodarskich na terenie miasta 

Wyszkowa; 

 ochrona przed powodzią oraz ograniczanie skutków powodzi – omówienie działań 

podejmowanych w tym zakresie przez Gminę;  

 sprawozdanie Naczelnika Wydziału Inwestycji o stanie przygotowania dokumentacji 

związanych z inwestycjami zaplanowanymi na  2016 r. 

 informacja Burmistrza o realizacji zadań w zakresie  pozyskiwania zewnętrznych środków 

finansowych; 

 informacja Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. w Wyszkowie 

o stanie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej; 

 informacja Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Rolnictwa 

o stanie utrzymania czystości, porządku i zieleni gminnej oraz informacja o realizacji 

gospodarki odpadami; 

 analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 r.; 

 informacja o stanie realizacji planów zagospodarowania przestrzennego; 

 informacja Naczelnika Wydziału Inwestycji o stanie przygotowania dokumentacji 

związanej z inwestycjami zaplanowanymi na 2016 r. i następne, ujęte w wieloletnim 

planie; 

 informacja Burmistrza o realizacji zadań w zakresie pozyskiwania zewnętrznych środków 

finansowych; 

 prace nad projektem budżetu na 2017 r.; 

 Sprawozdanie Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkalnictwa i Rolnictwa 

o działaniach na rzecz poprawy bezpieczeństwa przeciwpowodziowego oraz stanu 

przepustów na drogach gminnych; 

 analiza prognozy wykonania budżetu za 2016 r.; 

 analiza bieżących projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyszkowie. 
 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła tytuł projektu omawianej uchwały. 
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Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 16 przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XIX/200/16 w sprawie zatwierdzenia Planów pracy komisji 

stałych Rady Miejskiej na 2016 rok. 
 

Ad. 9. 

P. Sławomir Cieślak – p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

przedstawił Sprawozdanie z realizacji programu „Wyszkowska Karta Rodziny” za 2015 r. 

(załącznik Nr 4 do protokołu). 
 

Ad. 10. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej oraz komisji stałych Rady Miejskiej za 

2015 r.  

P. Grzegorz Wyszyński – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że: 

1. Komisja obradowała w składzie: 

1) Grzegorz Wyszyński – przewodniczący  

2) Lucyna Sosnowska – z-ca przewodniczącego 

3) Czesław Lach – członek 

4) Włodzimierz Gryz – członek 

5) Bogdan Kuchta – członek 

2. Komisja odbyła 6 posiedzeń, na których frekwencja wyniosła 90%. 

3. Komisja pracowała między innymi nad tematami: 

 Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 rok; 

 Ocena działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Gulczewie w zakresie realizacji 

zadań finansowanych przez Gminę Wyszków; 

 Ocena inwestycji realizowanej w Przedszkolu Nr 1. 

P. Sławomir Wróbel – Przewodniczący Komisji Rozwoju Miasta i Wsi oraz 

Pozyskiwania Środków Zewnętrznych poinformował, że Komisja Rozwoju Miasta i Wsi, 

oraz Pozyskiwania Środków Zewnętrznych Rady Miejskiej w Wyszkowie obradowała 

w składzie siedmiu osób: 

Sławomir Wróbel     - przewodniczący 

Piotr Turek              – z-ca przewodniczącego 

Bogdan Kuchta         - członek 

Adam Szczerba        - członek 

Radosław Biernacki - członek 

Rafał Salwin            - członek 

Krzysztof Sobieski  - członek 

W roku 2015 r. odbyło się 9 posiedzeń Komisji oraz 4 wspólne posiedzenia komisji stałych. 

Na komisjach omawiano i opiniowano projekty uchwał i przedstawiane sprawozdania. 

W szczególności, wiele czasu, poświęcono pracom nad uchwałami dotyczącymi: planów 

zagospodarowania przestrzennego, utrzymania zieleni, czystości, ochrony środowiska 

oraz odbioru odpadów stałych. Przed każdą sesją Rady Miejskiej, omawiane były tematy 

bieżące, należące do kompetencji Komisji Rozwoju Miasta i Wsi oraz Pozyskiwania Środków 

Zewnętrznych. Komisja w całości zrealizowała plan pracy, zatwierdzony przez Radę Miejską. 

W ciągu całego roku, odnotowano dwie nieobecności, obydwie usprawiedliwione.  
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P. Jan Hryniewicz – Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

poinformował, że: 

1. Komisja obradowała w składzie: 

Jan Hryniewicz                – przewodniczący  

Grzegorz Wyszyński       – z-ca przewodniczącego 

Elżbieta Piórkowska        – członek 

Rafał Salwin                    – członek 

Waldemar Paradowski    – członek 

Kazimiera Białek            – członek  

2. Członkowie Komisji uczestniczyli w 14 komisjach, w tym: 

 Wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Miejskiej – 4; 

 Posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych - 10. 

3. Odbyło się 5 komisji wyjazdowych: 

 Szkoła Podstawowa Nr 1 w Wyszkowie (dwa razy); 

 Szkoła Podstawowa Nr 2 w Wyszkowie; 

 Zespół Szkół na Polonezie; 

 Ośrodek Pomocy Społecznej. 

4. Komisja pracowała między innymi nad tematami: 

 Przyjęcie sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej; 

 Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

oraz Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

 Analiza wyników rekrutacji do przedszkoli; 

 Informacja o przygotowanej ofercie wypoczynku letniego przez instytucje 

i organizacje społeczne; 

 Informacja z wakacyjnych remontów szkół i przedszkoli; 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Wyszków za rok szkolny 

2014/15; 

 Analiza wyników sprawdzianu kl. VI i egzaminu gimnazjalnego. 

5. Frekwencja na posiedzeniach Komisji wyniosła 88,1%. 

6. Radni uczestniczyli w wielu uroczystościach państwowych i lokalnych, imprezach, 

konkursach i zawodach organizowanych przez Urząd Miasta, instytucje i placówki 

oświatowe. 

Komisja wnioskuje, o kontynuowanie wspólnych posiedzeń komisji stałych Rady Miejskiej. 
 

P. Wojciech Rojek – Przewodniczący Komisji Promocji i Kultury poinformował, że: 

1. Komisja Promocji i Kultury działa zgodnie § 18 pkt 1 Statutu Gminy Wyszków. 

2. Skład Komisji Kultury i Promocji w 2015r przedstawiał się następująco: 

Wojciech Rojek                   - przewodniczący 

Czesław Lach                      - z-ca przewodniczącego 

Jan Hryniewicz                   - członek 

Włodzimierz Gryz              - członek 

Radosław Biernacki            - członek 

Mateusz Śniadała                - członek 
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3. Komisja w 2015r. odbyła czternaście posiedzeń z czego cztery, to posiedzenia wspólne 

komisji stałych Rady Miejskiej. Frekwencja na posiedzeniach komisji wyniosła 92,9 %. 

4. Komisja na swoich posiedzeniach zajmowała się między innymi: 

 przyjęciem planu pracy oraz omówieniem zakresu działań komisji w 2015r; 

 przyjęciem informacji Wydziału Promocji Kultury i Sportu na temat imprez 

organizowanych przez Gminę Wyszków; 

 rozpatrzeniem prośby Rady Rodziców Rewii Dziecięcej „Sylaba” w sprawie 

dofinansowania wyjazdu „Sylaby” na Międzynarodowy Festiwal „Island of Talent” 

w Chorwacji w dniach 11-18 lipca 2015 roku; 

 rozpatrzeniem wniosku Nadbużańskiego Bractwa Ligi Morskiej i Rzecznej, 

dotyczącego nadania rondu u zbiegu ulic Tadeusza Kościuszki, Generała Józefa 

Sowińskiego i 3 Maja nazwy: Ligi Morskiej i Rzecznej lub Bandery Polskiej; 

 opiniowaniem wniosków mieszkańców w sprawie nadania nazw ulicom. Wydano 

16 opinii pozytywnych i 1 negatywną; 

 oceną i opiniowaniem uchwał Rady Miejskiej podejmowanych w 2015 roku. 
 

P. Lucyna Sosnowska – Z-ca Przewodniczącego Komisji Finansów i Gospodarki 

poinformowała, że:  

Komisja Finansów i Gospodarki pracowała w siedmioosobowym składzie: 

Jan Abramczyk             – przewodniczący  

Lucyna Sosnowska       – z-ca przewodniczącego 

Danuta Kukwa             – członek 

Wojciech Rojek           – członek 

Andrzej Piątek             – członek 

Stanisław Nasiadka     – członek  

Sławomir Wróbel        – członek. 

W 2015 roku Komisja obradowała 15 razy, w tym 3 razy na komisjach wyjazdowych oraz 

2 razy na komisjach wspólnych pod przewodnictwem Komisji Finansów i Gospodarki 

i Komisji Rozwoju Miasta i Wsi oraz Pozyskiwania Środków Zewnętrznych.  

W ciągu roku realizowano następujący plan pracy: 

 opiniowanie projektów uchwał; 

 opiniowanie i rozpatrywanie skarg i wniosków złożonych przez mieszkańców 

w sprawach dotyczących działalności Rady Miejskiej, Burmistrza i Urzędu; 

 kontrolowanie wybranych inwestycji zgodnie z planem pracy Komisji Finansów 

oraz Gospodarki; 

 przygotowanie opinii zbiorczej i projektu uchwały budżetowej na rok 2016. 

Wnioski i sugestie wypracowane na posiedzeniach Komisji, dotyczące projektów uchwał 

zostały w większości uwzględnione przez Burmistrza w formie autopoprawek do projektów 

uchwał. Wypracowane wnioski pokontrolne, dotyczące realizowanych inwestycji, zostały 

przekazane w formie pisemnej Burmistrzowi oraz Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

P. Sosnowska poinformowała, że za aktywną pracę podczas posiedzeń, słowa podziękowania 

należą się wszystkim członkom Komisji, pracownikowi Biura Rady - P. Bożenie 

Czerwińskiej oraz pracownikom Urzędu Miejskiego, którzy brali udział w posiedzeniach 

Komisji. 
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Ad. 11. 

P. Jadwiga Kamieniecka – Kierownik Świetlicy Socjoterapeutycznej „Słoneczna” 

przedstawiła Sprawozdanie z działalności Świetlicy Socjoterapeutycznej „Słoneczna” za 

2015 rok (załącznik nr 5 do protokołu). 
 

Ad. 12, 13, 14. 

P. Agnieszka Mróz – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła:  

12) Informację z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyszkowie za 2015 rok 

(załącznik nr 6 do protokołu),  

13) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 

2017. Sprawozdanie za 2015 rok (załącznik nr 7 do protokołu), 

14) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017. 

Sprawozdanie za rok 2015. (załącznik nr 8 do protokołu). 

P. A. Mróz poinformowała, że Pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej państwa, 

mającą na celu umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężanie trudnych sytuacji 

życiowych, których nie są w stanie pokonać wykorzystując własne zasoby, uprawnienia 

i możliwości. Wspiera osoby i rodziny umożliwiając im zaspokojenie niezbędnych potrzeb 

i życie w warunkach odpowiadających godności człowieka. Podejmowane działania mają 

zmierzać do życiowego usamodzielnienia osób i rodzin oraz ich integracji ze środowiskiem. 

P. A. Mróz poinformowała, że struktura organizacyjna w OPS wygląda następująco: 

1. Dyrektor.  

2. Pomoc społeczna w tym: 

- dział pomocy środowiskowej - terenowi pracownicy socjalni; 

- dział usług opiekuńczych; 

- dział specjalistycznych usług opiekuńczych; 

- sekcja świadczeń; 

- punkt informacji obywatelskiej; 

- klub integracji społecznej; 

- dział księgowości; 

3. Dział Świadczeń Rodzinnych, 

4. Dom Dziennego Pobytu „SENIOR”, 

5. Świetlica Środowiskowa w Skuszewie. 

Na dzień 31.12.2015r. w OPS zatrudnionych było 46 osób. 

W 2015r. z aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu w Gminie Wyszków skorzystało 

łącznie 983 osoby (w 2014 - 905 osób), w tym: 

- prace interwencyjne - 153 osób; 

- roboty publiczne - 12 osób; 

- szkolenia - 23 osoby; 

- staże - 431 osób; 

- środki na rozpoczęcie działalności gospodarczej - 73 osoby; 

- prace społecznie użyteczne - 65 osób (w tym PAI - 5 osób); 

- refundacja kosztów wyposażenia stanowiska pracy – 86 osób; 

- dodatki aktywizacyjne - 102 osoby; 

- bony stażowe -13 osób; 

- bony szkoleniowe - 10 osób; 
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- dofinansowanie wynagrodzenia za bezrobotnych po 50 roku życia  - 10 osób. 

P. A. Mróz poinformowała, że prawo do świadczeń finansowych z pomocy społecznej 

nabywa osoba lub rodzina, gdy dochód miesięczny netto nie przekracza kryterium 

dochodowego, przy jednoczesnym wystąpieniu jednego z powodów wymienionych w art. 7 

ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2015r. poz. 163) lub innych 

okoliczności, uzasadniających udzielenie pomocy społecznej. Powody kwalifikujące do 

udzielenia pomocy społecznej, to: 

 ubóstwo, 

 sieroctwo, 

 bezdomność, 

 bezrobocie, 

 niepełnosprawność, 

 długotrwała lub ciężka choroba, 

 przemoc w rodzinie, 

 potrzeba ochrony ofiar handlu ludźmi, 

 potrzeba ochrony macierzyństwa lub wielodzietności, 

 bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych i prowadzenia gospodarstwa 

domowego, zwłaszcza w rodzinach niepełnych lub wielodzietnych, 

 trudności w integracji cudzoziemców, którzy uzyskali w Rzeczpospolitej Polskiej status 

uchodźcy lub ochronę uzupełniającą, 

 trudności w przystosowaniu do życia po zwolnieniu z zakładu karnego, 

 alkoholizm lub narkomania, 

 zdarzenie losowe i sytuacja kryzysowa, 

 klęska żywiołowa lub ekologiczna. 

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej zgodnie z art. 8 ust. 1 w/w ustawy przysługuje: 

 osobie samotnie gospodarującej, której dochód nie przekracza kwoty 634 zł (do 

30.09.2015r. - 542 zł) zwanej dalej „kryterium dochodowym dla osoby samotnie 

gospodarującej”, 

 osobie w rodzinie, w której dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kwoty 514 zł (do 

30.09.2015r. - 456 zł) zwanej dalej „kryterium dochodowym na osobę w rodzinie”, 

 rodzinie, której dochód nie przekracza sumy kwot kryterium dochodowego na osobę 

w rodzinie, zwanej dalej „kryterium dochodowym rodziny”. 

Łącznie z pomocy finansowej skorzystało 989 rodzin. Ogółem pomocą społeczną zostało 

objętych 1.247 środowisk tj. w formie finansowej, pomocy niefinansowej i pracy socjalnej. 

Rodziny z Gminy Wyszków skorzystały z bezpłatnych porad: 

 prawnika – 193 rodziny, 

 psychologa – 101 rodzin, 

 pracownika socjalnego – 1.121 rodzin. 

W 2015r. z porad skorzystało łącznie 1.415 rodzin. 

Dzięki bardzo dobrej współpracy ze środowiskiem lokalnym, organizacjami pozarządowymi, 

podmiotami publicznymi i niepublicznymi, osobami prywatnymi, Ośrodek Pomocy 

Społecznej był animatorem, koordynatorem oraz partnerem wielu wydarzeń, mających na 

celu integrację, edukację i pobudzenie do działania społeczności lokalnych. Działania te 
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realizowane były w ramach pracy OPS, Domu Dziennego Pobytu „Senior” oraz Świetlicy 

Środowiskowej w Skuszewie.  
 

Gminny Program Wspierania Rodziny na lata 2012-2016 – praca z rodziną.  

P. Agnieszka Mróz poinformowała, że w nawiązaniu do ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz w związku z realizacją Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017, Ośrodek Pomocy Społecznej 

w Wyszkowie w 2015 r. podejmował szereg działań wspierających, które kierowano do rodzin 

przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, poprzez 

zintegrowane i spójne działania na rzecz dziecka i rodziny w zakresie wzmocnienia roli 

i funkcji rodziny będącej naturalnym środowiskiem rozwoju dziecka. Aby osiągnąć powyższe 

cele Ośrodek Pomocy Społecznej oraz inne palcówki z Gminy Wyszków realizowały 

następujące działania: 

1) Zabezpieczenie podstawowych potrzeb bytowych dziecka i rodziny: 

 praca socjalna – 1.121 rodzin, 

 dożywianie – 366 rodzin, 

 wypoczynek letni – 83 dzieci z 69 rodzin. 

2) Rozwój konsultacji i poradnictwa specjalistycznego oraz pomocy prawnej w zakresie 

prawa rodzinnego oraz dostęp do terapii i mediacji rodzinnych: 

 pomoc prawna – 193 rodziny, 

 pomoc psychologiczna – 101 rodzin, 

 mediacje – 1 rodzina terapia rodzinna – 5 rodzin. 

3) Rozwój usług dla rodzin z dziećmi, w tym usług opiekuńczych i specjalistycznych: 

 usługi opiekuńcze – 2 rodziny, 

 usługi specjalistyczne – 28 dzieci z 27 rodzin. 

4) Działania edukacyjne skierowane do dzieci, młodzieży i rodziców, w tym promowanie 

właściwych postaw rodzicielskich poprzez uczestnictwo rodzin w projektach do nich 

kierowanych: 

 udział w projekcie systemowym „Szansa” – 15 rodzin. 

5) Rozwój placówek wsparcia dziennego: 

 Świetlica Środowiskowa TPD przy Parafii Św. Wojciecha – 16 dzieci, 

 Świetlica Socjoterapeutyczna „Słoneczna” – 35 dzieci 

 Świetlica Środowiskowa w Skuszewie – 35 dzieci. 

6) Zapobieganie powstawaniu sytuacji kryzysowych i monitorowanie środowisk: 

 wniosek do Sądu Rejonowego o wgląd w sytuacje rodziny – 11 

 wniosek do Prokuratury Rejon. z doniesieniem o podejrzeniu popełnienia 

przestępstwa - 1,  

 wniosek do Komendy Powiatowej Policji o podejrzeniu popełnieniu przestępstwa – 1, 

 zapewnienie schronienia - 3 rodziny, 

 „Niebieskie Karty” – 68, w tym 2 założono bezpośrednio dzieciom. 

7) Stwarzanie rodzinom możliwości w organizowaniu grup wsparcia, samopomocowych 

mających na celu wymianę doświadczeń oraz zapobieganie izolacji: 

 grupa samopomocowa dla rodziców dzieci autystycznych – 10 osób, 
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 grupa samopomocowa dla rodziców w projekcie systemowym „Szansa” – 11 osób. 

8) Współpraca z osobami, instytucjami i organizacjami pracującymi z dziećmi i rodzicami: 

współpraca ze Stowarzyszeniem „Promenada” (m.in. ufundowane zostały stypendia dla 26 

uczniów po 100 zł miesięcznie przez okres 10 miesięcy); 

 współpraca ze Stowarzyszeniem MONAR (pomoc w organizowaniu wydarzeń na 

rzecz społeczności lokalnej, skierowanych do dzieci i ich rodzin); 

 koordynowanie i animowanie działań na rzecz społeczności lokalnej (m.in. bal 

karnawałowy dla dzieci w Restauracji Baśniowa, piknik „Aktywna rodzina”, 

spotkanie wigilijne w Restauracji Baśniowa); 

 współpraca w  projekcie „Moje piękne miasto” realizowanym na Osiedlu Serocka; 

 współpraca w świątecznej zbiórce żywności w lokalnych sklepach i podczas koncertu 

charytatywnego „Bądź aniołem – otwórz serce”. 

9) Podejmowanie wszechstronnych działań w kierunku powrotu dziecka do rodziny 

naturalnej. 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyszkowie, mając na względzie dobro dziecka i rodziny, 

w 2015 r. zatrudniał 4 asystentów rodziny, którzy prowadzili pracę z rodziną. Swoim 

działaniem obejmowali 47 rodzin. Wydatki na wynagrodzenia asystentów rodziny pochodziły 

z różnych źródeł i stanowiły łączną kwotę 79519,11 zł; w tym: 

 38 844 zł środki resortowe z Programu asystent rodziny i koordynator pieczy 

zastępczej na 2015r., 

 33 475,11 zł środki własne gminy, 

 7 200 zł środki z funduszy unijnych POKL. 

Koszt pobytu w pieczy zastępczej wszystkich dzieci, za które ponoszona jest odpłatność 10%, 

30% i 50% całkowitych kosztów utrzymania, wyniósł w 2015 r. – 151.550,03 zł ze środków 

własnych gminy. 

W 2015 r. OPS realizował projekt systemowy „Szansa”, współfinansowany ze środków Unii 

Europejskiej w ramach EFS. Ze wsparcia w ramach projektu skorzystało 15 osób. Całkowita 

wartość projektu to 134.468,43 zł, w tym wkład własny 13.295,78 zł. Głównym celem 

projektu było zwiększenie aktywności społecznej i poprawa jakości życia poprzez: 

 podniesienie umiejętności społecznych i opiekuńczo – wychowawczych, 

 podniesienie umiejętności zawodowych oraz uzupełnienie wykształcenia, 

 zwiększenie integracji uczestników projektu ze środowiskiem lokalnym. 

W ramach projektu „Szansa” zostały zorganizowane kursy zawodowe:  

 sprzedawca z obsługą kasy fiskalnej (5 osób),  

 pracownik magazynowy z obsługą programu magazynowego WF-MG oraz obsługa 

wózków podnośnikowych (2 osoby),  

 kucharz małej gastronomii (4 osoby),  

 profesjonalne sprzątanie oraz obsługa maszyn sprzątających ( 2 osoby),  

 kurs kroju i szycia – poziom podstawowy (1 osoba),  

 makijaż i wizaż (1 osoba). 

Klub Integracji Społecznej działa na rzecz zwiększenia efektywności rozwiązywania 

problemów społecznych oraz wspólnego przezwyciężania trudności przez osoby borykające 

się z podobnymi problemami. 
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W ramach klubu w 2015 r. funkcjonowały dwie grupy: 

 grupa wsparcia dla osób chorych SM (7 osób),  

 grupa samopomocowa dla rodziców dzieci autystycznych (10 osób). 

W ramach readaptacji społeczno-zawodowej realizowane były prace społecznie użyteczne. 

W 2015r. zostało skierowanych łącznie 60 osób. Wydatkowano 149.995, 80 zł (środki własne 

Gminy – 59.998,32 zł, Fundusz Pracy – 89.997,48 zł). 
 

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2012-2016 - realizacja 

programu w 2015r. 

P. Agnieszka Mróz poinformowała, że cele programu to: 

1) zmniejszenie skali zjawiska przemocy w rodzinie na terenie Gminy Wyszków; 

2) zwiększenie skuteczności działań interwencyjnych wobec osób stosujących przemoc 

w rodzinie; 

3) zwiększenie pomocy i ochrony ofiar przemocy w rodzinie; 

4) podniesienie skuteczności działań służb pomagających ofiarom przemocy 

i pracujących ze sprawcami; 

5) Rozwój procesu integrowania instytucji na rzecz wspierania osób doświadczających 

przemocy; 

6) rozwój środowiskowych form wsparcia. 

Cele Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie realizowane były m.in. 

poprzez : 

 Budowę lokalnego systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

Na terenie gminy został powołany Gminny Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie. W skład 12 osobowego Zespołu weszli przedstawiciele: OPS 

w Wyszkowie, GKRPA, KPP w Wyszkowie, oświaty na szczeblu gminnym i powiatowym, 

publicznych i niepublicznych jednostek ochrony zdrowia, organizacji pozarządowych, 

Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej. 

Do zespołu wpłynęło 68 Niebieskich Kart, z czego 62 wszczynało nową procedurę, w tym z:  

OPS – 8, GKRPA – 8, służby zdrowia – 18, Policji – 21. 

W 2015 r. powołano 62 nowe grupy robocze. Odbyło się 220 spotkań. 

 Udzielanie pomocy osobom dotkniętym przemocą w rodzinie Działania podejmowane 

przez OPS w Wyszkowie: 

 poradnictwo specjalistyczne – 166 osób, 

 umieszczenie w Hostelu – 1 rodzina, 

 mieszkanie socjalne – 1 rodzina, 

 działania interwencyjne – 46 osób 

 zawiadomienie o podejrzenie popełnienia przestępstwa do organów ścigania – 

2 osoby, 

 działania profilaktyczno – informacyjne( ulotki, materiały edukacyjne), 

 praca asystenta rodziny. 

Wydatki OPS w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie wyniosły 14.954, 95 zł. 

Działania w zakresie profilaktyki oraz wsparcie osobom dotkniętym przemocą w rodzinie 

w ramach GPPiRPA, to: 
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 konsultacje indywidualne dla osób doznających przemocy w rodzinie–96 porad dla 

48 osób, 

 konsultacje grupowe – 229 porad dla 12 osób (44 spotkania), 

 grupa wsparcia dla osób doświadczających przemocy – 6 osób. 

 Oddziaływania na osoby stosujące przemoc w rodzinie. 

Działania podejmowane przez OPS w Wyszkowie: 

 podejmowanie działań interwencyjnych  w oparciu o procedurę „Niebieskie Karty” 

grupy robocze (rozmowy interwencyjne z osobami stosującymi przemoc - 39 osób); 

 indywidualne konsultacje kwalifikujące sprawców przemocy do programu korekcyjno 

– edukacyjnego (62 osoby);  

 prowadzenie procedury „Niebieskie Karty” (obsługa org.-techn. grup roboczych – 220 

spotkań). 

Działania w zakresie profilaktyki, przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrona ofiar 

przed przemocą w rodzinie w ramach realizacji GPPiRPA: 

 grupa korekcyjno – edukacyjna dla sprawców przemocy w rodzinie 10 osób/42 

spotkania; 

 wnioski złożone do GKRPA o nałożenie obowiązku leczenia odwykowego – 89; 

 wnioski skierowane do Sądu Rejonowego o nałożenie obowiązku leczenia 

odwykowego – 77. 

P. Agnieszka Mróz poinformowała, że realizacja budżetu Działu Świadczeń Rodzinnych 

w 2015 r. wyniosła ogółem 11.095.254 zł - w tym na świadczenia 10.762.396 zł. Pozostała 

kwota 332.858 zł, to koszty obsługi świadczeń rodzinnych i świadczeń z Funduszu 

Alimentacyjnego. Ze środków własnych, na funkcjonowanie DŚR, Gmina Wyszków 

przeznaczyła 216.061 zł. Dodała, że na każdą z w/w form świadczeń, Dyrektor Ośrodka 

Pomocy Społecznej wydaje decyzję administracyjną. Ogółem w 2015r. zostało wydanych 

5.841 decyzji administracyjnych. 

Podsumowując, P. A. Mróz uważa, że przedstawione powyżej informacje dowodzą jak wiele 

zadań oraz działań podejmuje i realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyszkowie. 

Wykonanie budżetu OPS wzrosło o ponad 522.000 zł w stosunku do roku 2014. Liczba 

rodzin korzystających z pomocy finansowej OPS zmniejszyła się i wynosi 989 rodzin 

(zmniejszyła się również liczba mieszkańców gminy o 279 osób). Wciąż dominującym 

problemem w rodzinach jest ubóstwo (584 osoby), niepełnosprawność (440 osób), 

długotrwała choroba (394 osoby) oraz bezrobocie (341 osób). Świadczy to dobrze 

o realizowanych zdaniach, ponieważ celem pomocy społecznej jest usamodzielnienie osób 

i rodzin korzystających ze wsparcia. 

Charakter problemów z jakimi zwracają się do OPS mieszkańcy Wyszkowa nadal jest 

szeroki, bardzo złożony i trudny do rozwiązania. Klienci, oprócz pomocy finansowej, 

potrzebują również przywrócenia lub wzmocnienia kompetencji społecznych oraz 

kompetencji niezbędnych na otwartym rynku pracy. Niestety osoby potrzebujące pomocy 

bardzo często nie zdają sobie z tego sprawy. Pomimo nadmiernej biurokracji, braku 

rozwiązań prawnych motywujących klientów do usamodzielnienia oraz nieprecyzyjnych 

zapisów ustawowych, pracownicy OPS dokładają wszelkich starań, aby zminimalizować 

bariery, które towarzyszą klientom pomocy społecznej. Wraz z nowymi zadaniami, niestety 

nie idą w parze środki finansowe na ich zabezpieczenie, a do realizacji kolejnych kompetencji 
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potrzebni są zarówno ludzie jak i odpowiednie warunki pracy (od lat OPS boryka się 

z problemami związanymi z niewystarczającą powierzchnią lokalu do realizacji zadań). 

Należałoby unikać sytuacji, w których ze względu na braki kadrowe, finansowe i lokalowe 

koniecznym jest skupienie się jedynie na działaniach interwencyjnych, pomijając działania 

profilaktyczne, które są kluczowe w dłuższej perspektywie funkcjonowania tych osób 

i prawidłowym pełnieniu ról społecznych. 

To co pozytywne w trudnej sytuacji pomocy społecznej, to utrzymująca się bardzo dobra 

współpraca zarówno ze środowiskiem lokalnym jak również z organizacjami pozarządowymi 

i zewnętrznymi podmiotami publicznymi i niepublicznymi. Na każdy apel pracowników OPS, 

mieszkańcy reagują szybko i konkretnie. 

Kadra ośrodka składa się z osób bardzo zaangażowanych w wykonywanie obowiązków 

służbowych. Są to osoby kreatywne, przedsiębiorcze i otwarte na coraz to nowe zadania 

nakładane do realizacji. Pracownicy dbają o stałe poszerzanie wiedzy, rozwój własnych 

merytorycznych kompetencji oraz podnoszenie kwalifikacji zawodowych poprzez udział 

w szkoleniach, kursach i studiach podyplomowych. Wykonują działania tak, aby były 

transparentne, stanowiły wzór odpowiedzialności i bezstronności oraz prowadziły do 

wzmocnienia świadomości prawnej klientów i pogłębiały zaufanie do służb publicznych. 

Należy zaznaczyć, iż Ośrodek nadal nie spełnia warunku wynikającego z ustawy o pomocy 

społecznej tj. zatrudnienia 1 pracownika socjalnego na 2 tysiące mieszkańców lub 

1 pracownika obejmującego pracą socjalną nie więcej niż 50 rodzin lub osób samotnie 

gospodarujących (na jednego pracownika przypada 2.173 osób i 59 środowisk). Pomimo tych 

trudnych uwarunkowań, kadra Ośrodka podejmuje wszelkie działania, by zagwarantować 

wysoki standard oferowanych usług na rzecz mieszkańców Wyszkowa i zapewnić 

zadowolenie klientów.  
 

Ad. 15. 

Radny – P. Sławomir Wróbel poinformował, że Komisja Rozwoju Miasta i Wsi oraz 

Pozyskiwania Środków Zewnętrznych podjęła wniosek, aby w Regulaminie utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Wyszków, wprowadzić odpowiednie regulacje, 

dotyczące dokarmiania dziko żyjących ptaków i zwierząt na terenie miasta.  

Radna – P. Danuta Kukwa zwróciła się z prośbą, aby zaapelować do Dyrekcji szpitala 

w Wyszkowie o poprawę podejścia lekarzy w stosunku do pacjentów, zgłaszających się do 

szpitala. Poinformowała, że przywożąc chorego na oddział wewnętrzny czy na SOR, trzeba 

czekać kilka godzin na przyjście lekarza, a potem, po wykonaniu kilku podstawowych badań, 

pacjent i tak odsyłany jest do domu. P. Kukwa uważa, że skoro Gmina przekazuje szpitalowi 

dotacje, to ma prawo apelować o należyte traktowanie pacjenta. 

Radna – P. Kazimiera Białek poparła wniosek P. Kukwy i poprosiła o zwrócenie uwagi na 

nieodpowiednie traktowanie pacjentów przez lekarzy również na izbie przyjęć i na chirurgii.  

Powyższy wniosek poparł również radny – P. Czesław Lach. 

Radna – P. Lucyna Sosnowska również poparła powyższy wniosek i zaproponowała, aby 

a którąś komisję, zaprosić Panią Dyrektor szpitala i przedstawić jej zgłaszane uwagi. 

Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska uważa, że można zaprosić Panią Dyrektor na 

komisję lub zasygnalizować sprawę na najbliższym posiedzeniu Rady Społecznej SP ZOZ, na 

której obecni są również lekarze, pielęgniarka oddziałowa, z-ca Dyrektora. 
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Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że w ostatni czwartek kwietnia nie 

będzie sesji. Wstępnie sesja planowana jest w drugi tygodniu maja. 
 

Ad. 16. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska podziękowała wszystkim za przybycie 

i udział w obradach sesji i o godzinie 14.15, uznając porządek obrad XIX zwyczajnej Sesji 

Rady Miejskiej za wyczerpany, dokonała zamknięcia obrad.  

 
Protokołowała       Sekretarz obrad   Przewodnicząca Rady 

     Bożena Czerwińska          Waldemar Paradowski  Elżbieta Piórkowska 


